
1 
 

Protokół nr 09-08/2015 z  posiedzenia  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  

  z dnia 25 sierpnia 2015 r. 
w  Nowym  Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska. 

Po powitaniu zebranych, Przewodnicząca poinformowała o następujących zmianach 
w porządku: 

- uzupełnienie o projekt uchwały zmieniający uchwałę Rady Miasta Gdańska   
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2015 - druk 374 
- przeniesienie do punktu 3 wniosku do budŜetu w sprawie szczepień 
 

Uwzględniając powyŜsze zmiany porządek posiedzenia przedstawia się 
następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 373 

      Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 
– druk 372 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Wnioski do budŜetu na rok 2016 
- Szczepienia HPV – kontynuacja tematu (zgłoszone przez Radnego Jacka 
Teodorczyka) 
Merytoryczne uzupełnienie: dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku – druk 385 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielenia 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobki i kluby dziecięce na 
terenie Gminy Miasta Gdańska w roku 2015 – druk 355 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieŜy oraz szkół specjalnych na terenie Miasta 
Gdańska – druk 359 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę Rady Miasta Gdańska 
w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnym lokali uŜytkowych, 
czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe – 
druk 369 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę Rady Miasta Gdańska 
w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 
wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego – 
druk 370 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia:  
„Szczegółowego Programu Promocji Zdrowia  
i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym dla Gminy Miasta 
Gdańsk na 2015 rok” – druk 371 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę Rady Miasta 
Gdańska  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2015  
- druk 374 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Promowanie zdrowego trybu Ŝycia u dzieci i młodzieŜy (Program  
6-10-14, zdroje wody w szkole, zdrowe jedzenie w szkołach, walka  
z nadwagą, sport i rekreacja) 
Referują:  
Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka, 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu 6-10-14 Dla Zdrowia 
 
- Informacja na temat pracy intendentek w szkołach 
Referuje: Pani Agnieszka Danielewicz – dietetyk Programu 6-10-14 Dla Zdrowia, 
Instytut śywienia i Rozwoju Eligo 
 

12. Wnioski do budŜetu na rok 2016 

- akcja profilaktyczna przeciw dopalaczom w formie spotkań, wykładów  
i zajęć 
- "debaty młodych" o tematyce społecznej, profilaktycznej, zdrowotnej  
w oparciu o działania MłodzieŜowej Rady Miasta 
- konferencja na temat nietrzymania moczu (w tym materiały promocyjne) 
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- wyrównanie najniŜszych wynagrodzeń dla rodzin zastępczych do obecnie 
funkcjonującej sredniej 
 

13. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

- wytypowanie przedstawiciela do prac w Komisji rozpatrującej wnioski  
o Nagrodę Prezydenta Miasta Gdańska dla pracowników gdańskiej słuŜby 
zdrowia za osiągnięcia w ochronie zdrowia i szczególny charakter pracy na 
rzecz pacjenta, 
 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 373 
 
Druk nr 373 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Główny Specjalista w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 
UM  zreferowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 2 głosami „za” przy 3 wstrzymujących – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 09-08/27/23/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – 
druk 372 

 
Druk nr 372 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Główny Specjalista w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 
UM  zreferowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 3 wstrzymujących – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 09-08/28/24/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
      PUNKT 3 
Wnioski do budŜetu na rok 2016 

 
- Szczepienia HPV – kontynuacja tematu (zgłoszone przez Radnego Jacka 
Teodorczyka) 
 

Przewodnicząca Komisji poprosiła dr Mirosława Dudziaka o przedstawienie 
pozytywnych i negatywnych skutków szczepień HPV. 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
Co do zasadności szczepień nie powinno być Ŝadnego sporu. Szczepionka znalazła 
się na liście szczepień zalecanych w Polsce. Oznacza to, Ŝe lekarz rodzinny, lekarz 
pediatra ma obowiązek poinformowania o moŜliwości takiego szczepienia. Dlaczego 
ta szczepionka nie znalazła się na liście szczepień obowiązkowych. Problemem są 
pieniądze. W budŜecie państwa od lat nie ma zarezerwowane takiej kwoty, Ŝeby 
szczepić populacje w pewnym przedziale wiekowym. W 2004 r. Światowa 
Organizacja Zdrowia zaleca walkę z chorobami spowodowanymi przez wirusy  
z grupy HPV i rakiem szyjki macicy. W 2015 r. ta sama organizacja, która uwaŜała, 
Ŝe dojdziemy do takiej sytuacji w świecie, ze to szczepienie będzie powszechnie 
dostępne. Jak wiemy tak nie jest. Wiadomo, Ŝe ta szczepionka jest efektywna 
kosztowo w sensie kosztów, które trzeba ponieść na zakup i zorganizowanie akcji 
szczepień, a zyskiem w postaci zdecydowanego zmniejszenia stanów 
przednowotworowych, a  konsekwencji nowotworów. Od kiedy zdefiniowano 
czynnik sprawczy stanów przed nowotworowych, w konsekwencji w jakimś % raka 
szyjki macicy, uhonorowano za to nagrodą Nobla, to nie ma wątpliwości, Ŝe przy 
przewlekłej infekcji wirusem HPV z grupy wirusów wysoko onkogennych w dalszym 
ciągu nie wiemy, która kobieta w wyniku przewlekłej infekcji wirusem HPV będzie 
miała stan przed nowotworowy, a w konsekwencji rozwinie się nowotwór. Tych 
czynników do tej pory nie zidentyfikowano. MoŜemy z duŜym 
prawdopodobieństwem przypuszczać, Ŝe jeŜeli infekcja wirusem HPV z tej grupy 
przedłuŜa się powyŜej 16-18 miesięcy, to po pierwsze naleŜy przypuszczać, Ŝe jest 
to infekcja wirusem wysoko onkogennym i jest duŜe prawdopodobieństwo 
powstania zmian przednowotworowych, z których w pewnej części rozwinie się 
nowotwór. Myślę, Ŝe nie ma sensu dalszego przekonywania państwa co do 
zasadności szczepień. Powszechną opinią przeciwników szczepień jest podnoszenie 
pewnych działań ubocznych. W badaniach na duŜych populacjach przypada 
działanie uboczne szczepionki i podawanego placebo są absolutnie porównywalne. 
Podnoszono, szczególnie medialnie, przypadki gdy ktoś zmarł ale nie udowodniono 
Ŝadnego związku ze szczepieniem. Walka z rakiem szyjki macicy trwa od kilku lat 
przynosi rezultaty w postaci zmniejszenia ilości kobiet, które zapadają na raka 
szyjki macicy. UwaŜa się, Ŝe moŜna szczepić od 9 roku Ŝycia ale zalecane jest 
szczepienie między 11 a 12 rokiem Ŝycia. MoŜna spodziewać się największych 
korzyści szczepienia populacji, jeŜeli zaczniemy szczepić dziewczęta przed 
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rozpoczęciem współŜycia. Jest to naczelna zasada ale nie znaczy to, ze te kobiety. 
Korzyścią jest przede wszystkim wyeliminowanie stanów przednowotworowych. Na 
rynku funkcjonują dwie szczepionki: szczepionka 2-walentna i szczepionka  
4-walentna. Obie działają przeciwko wirusom wysokoonkogennym. Potrzebny jest 
pewien program edukacyjny skierowany do rodziców, nauczycieli. Szczepienie nie 
zwalnia z kontroli i nie zapobiega w 100% rozwojowi stanów przednowotworowych, 
a w konsekwencji raka. Podnoszone są objawy uboczne szczepień, które róŜnią się 
ilością występowania. 1 na 10 przypadków występowania jest ból w miejscu 
wkłucia i zaczerwienienie jak po kaŜdym zastrzyku. 1 na 100 przypadków są to 
objawy skórne w postaci zaczerwienienia miejscowego stanu zapalnego i w postaci 
dolegliwości przewodu pokarmowego, nudności, biegunki. 1 na 100 przypadków to 
infekcje układu oddechowego, alergie. Wszystkie te objawy zazwyczaj w ciągu 
kilku dni ustępują. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Panie doktorze, moŜe czas na to, Ŝeby rozpocząć badania nad szczepionką dla 
chłopców? 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
Są kraje, w których szczepienia są w pełni refundowane. Są o kraje bogatsze od 
Polski. Na dzień dzisiejszy nie ma takich pieniędzy, Ŝeby szczepić populację 
dziewcząt stąd najczęściej pomoc samorządów, organizacji pozarządowych, 
fundacji, zakładów pracy, które refundują te szczepionki. JeŜeli państwo 
dysponujecie odpowiednimi funduszami, to nie ma przeciwwskazań do szczepienia 
chłopców ale na dzień dzisiejszy w Polsce takich zaleceń nie ma. Argumenty za 
szczepieniem chłopców są takie jak przy szczepieniu dziewcząt.  
 
Pan Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Jaki jest koszt szczepionki? 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
Koszt jednej szczepionki to ok. 100 zł. Wypróbowanym i sprawdzonym schematem 
szczepień jest schemat 3-dawkowy. Nie ma potwierdzonych badań na skuteczność 
schematu 2-dawkowego, który by obniŜył koszty szczepień. Mimo tego, Ŝe ilość 
zachorowań spada. W województwie pomorskim zachorowuje ok. 200 kobiet,  
z tego ok. 100 umiera. Szczepionka jako profilaktyka pierwotna ma za zadanie nie 
doprowadzenia do stanów przednowotworowych. Pamiętajmy, Ŝe to nie jest 
szczepionka na raka. Cały czas są prowadzone badania nad szczepionką leczniczą. 
Mimo wielu lat, wielkich nakładów nie uzyskano szczepionki leczniczej.  
 
Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Od 9 lat walczę jako radny o to, Ŝeby  Miasto Gdańsk przeznaczyło środki na 
szczepienia HPV. Pan doktor wspomniał o koszcie 100 zł, czy jest to za jedną 
dawkę? 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
Tak, za jedną dawkę szczepienia. Proszę państwa, jeŜeli się negocjuje kupno  
10 tys. dawek zamiast 1 dawki, to cena musi być niŜsza. Problem jest taki, Ŝe 
jeŜeli państwo zdecydujecie się, to powinien być to program na lata. 
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Pan Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Jakie są doświadczenia Gdyni?  
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
Doświadczenia są bardzo dobre. Były duŜe obawy ale z jakiś powodów to 
szczepienie znalazło się na liście szczepień zalecanych. Tu oporem jest opór 
finansowy. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Chodzi tu równieŜ o konsekwentne szczepienie w kolejnych latach, musi to być  
program wieloletni. 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
W Gdyni szczepiony jest jeden rocznik. Szczepione dziewczynki musiały być 
mieszkankami zameldowanymi w Gdyni. Punkt edukacyjny musi być bardzo mocno 
wyeksponowany, zaszczepienie dziewczynki w wieku 14 lat nie zwalnia jej  
z kontroli. Spotykałem się nie z obawami co do powikłań szczepienia ale  
z spotykałem się z wieloma matkami, które pytały co zrobić, Ŝeby ich córka mogła 
być zaszczepiona.  Mamy doskonale wiedzą ile kosztuje szczepionka. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy zna pan cenę szczepionki w Gdyni? 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
Znam ale nikt nie upowaŜnił mnie do ujawniania informacji. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska 
Spotkaliśmy się 7 lat temu z firmami, które oferowały wówczas tą szczepionkę  
i rozmawialiśmy na temat negocjacji cenowej. Po pierwsze ona była prawie 
dwukrotnie droŜsza niŜ w tej chwili, było to 250 zł za jedną dawkę. 
 
Pan dr Mirosław Dudziak – lekarz ginekolog 
W Gdyni zakupiono ok. 3 tys. szczepionek, państwo macie trzy razy więcej i jest to 
argument do negocjacji. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Pani prezydent Kamińska, czy mogłaby pani powiedzieć czy w powyŜszej sprawie 
były przeprowadzane rozmowy? 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska 
Barierą jest przede wszystkim bariera finansowa. Pieniądze, które są przeznaczone 
w budŜecie na profilaktykę bieŜącą są zdecydowanie za małe. Przy natłoku 
rozmaitych spraw nie udało nam się zwiększyć powyŜszej kwoty. 
 
Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
W takim razie naleŜy zwiększyć kwotę na profilaktykę. UwaŜam, Ŝe problem jest 
tez naszą wspólną winą, a moją w 1/34 jako radnego, Ŝe przez tyle lat nie 
zwiększono sumy na profilaktykę. Po to jest ten wniosek, aby przy konstruowaniu 
budŜetu uwzględnić tą sumę. 
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Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Gdy będziemy przygotowywać na kolejne lata programy profilaktyczne, to moŜna 
pomyśleć o szczepieniach HPV, co jednak da nam jedynie perspektywę szczepień 
przez trzy lata. 
 
Pan Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Jest to idealny pomysł. Powinien być to jeden z elementów programów 
profilaktycznych, a miasto powinno na to przeznaczyć więcej pieniędzy.  
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Podsumowując dyskusję zgłaszamy wniosek oraz w związku  tym, Ŝe naleŜy pan do 
zespołu doradców Prezydenta ds. zdrowia zobowiązujemy pana do poruszenia tego 
tematu przy tworzeniu w kolejnych latach programów profilaktycznych. 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku. 
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 09-08/7/7/2015  
 
 
      PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku – druk 385 
 
Druk nr 385 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie zreferowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czy jest to likwidacja barier architektonicznych w mieście? 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie  
Nie, jest to likwidacja barier w domach, indywidualnie. Nie mamy środków na 
likwidację publicznych barier architektonicznych. Są to inne środki, które 
przydziela marszałek. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 09-08/32/28/2015 – załącznik nr 9 do protokołu.  
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      PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielenia dotacji 
celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobki i kluby dziecięce na terenie Gminy 
Miasta Gdańska w roku 2015 – druk 355 

 
Druk nr 355 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
Z powodu braku referującego Komisja przystąpiła do głosowania nad odstąpieniem 
od opiniowania projektu uchwały. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” odstąpiła od opiniowania projektu uchwały.  
 

 
      PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieŜy oraz szkół specjalnych na terenie Miasta 
Gdańska – druk 359 
 
Druk nr 359 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 
Z powodu braku referującego Komisja przystąpiła do głosowania nad odstąpieniem 
od opiniowania projektu uchwały. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” odstąpiła od opiniowania projektu uchwały.  
 
 
      PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnym lokali uŜytkowych, 
czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe – 
druk 369 
 
Druk nr 369 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Rozumiem, Ŝe ten druk trafił do naszej komisji, poniewaŜ dotyczy równieŜ 
organizacji pozarządowych. Co będzie z dotychczas zawartymi umowami? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Te umowy pozostaną bez zmian. Natomiast mówimy tu o nowo zawieranych 
umowach. 
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Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Panie dyrektorze, czy pojęcie wynajem znika?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W obecnej uchwale pozostaje najem w trybie bezprzetargowym, który nadal 
wymaga opinii właściwej komisji, jeŜeli wpłynie więcej niŜ jedna oferta, natomiast 
nie będzie zasad uŜyczenia, które jako nadzwyczajna forma pomocy jest w gestii 
prezydenta. 
 
Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Czyli rada miasta traci kontrolę nad uŜyczeniami? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli chodzi o uŜyczenia, tak. MoŜna poprosić prezydenta o sporządzenie 
informacji o stanie uŜyczeń.  
 
Pan Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
NaleŜałoby poprosić nie o informację o stanie, tylko o stworzenie regulaminu, który 
by to regulował. W projekcie uchwały jest wyłączona pewna kompetencja i nie ma 
w to miejsce wprowadzonych zasad obsługiwania powyŜszej kompetencji. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
To wynika z orzeczeń sądowych? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, orzeczenia sądowe dotyczą poszczególnych przypadków i nie tworzą zasady. 
Są to orzeczenia, które mówią o tym, Ŝe zasady uŜyczenia nie leŜą w kompetencji 
organu uchwałodawczego tylko wykonawczego.  
 
Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Zgadzam się, tylko czy moglibyśmy otrzymywać do wiadomości wykaz lokali 
uŜytkowych? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, oczywiście. Jest Biuro Lokali UŜytkowych, tam jest dostępny wykaz lokali 
uŜytkowych. To nie jest tak, Ŝe my blokujemy ta formę pomocy, to jest tylko 
zmiana kompetencji. Są przygotowywane zasady, które będziemy mogli państwu je 
przedstawić w formie informacji na komisji. Zasady te będę przedmiotem oceny 
rady poŜytku i jeŜeli wpłyną wnioski, to będziemy zasięgali opinii rady poŜytku.  
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
To teŜ wynika z rozmów na radzie poŜytku publicznego. W związku z tym, Ŝe  
w ciągu jednego roku nie moŜna ocenić działalności organizacji, która podnajmuje 
w formie uŜyczenia lokal, co 2 czy 3 lata będzie ocena, która w pewnym zakresie  
będzie dotyczyła naszej komisji.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wynajmujemy wolne lokale do najmu ale nie wszystkie, tylko te, które nie uzyskały 
najemcy w trybie przetargu bądź konkursu ofert. Poza najmem mamy równieŜ 
przedłuŜanie uŜyczeń, tzn. Ŝe będziemy opiniować czy chcemy wydłuŜyć taki czas 
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uŜyczenia, które jest szczególna formą pomocy społecznej, poniewaŜ wiąŜe się ze 
zwolnieniem z czynszu. Ta forma powinna być stosowana wtedy, kiedy jest 
potrzebna. Będziemy musieli zdecydować czy promujemy organizacje, które 
zaczynają stawiać pierwsze kroki, czy tez organizacje, które juŜ mają cos 
konkretnego do przekazania. Wszystkie zasady będą poddawane dyskusji na radzie 
poŜytku publicznego.   
 
Pan Piotr Czauderna – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Czy to powoduje, Ŝe rada miasta pozbywa się istotnej kompetencji. Powiedział 
pan, Ŝe to nie orzeczenia sądowe nie dotyczą całości sprawy tylko dotyczą 
jednostkowych spraw. JeŜeli nie znamy regulaminu według, którego te uŜyczenia 
mają być przesadzane, to w tym momencie otwieramy furtkę do wolności.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Chciałbym państwa uspokoić, Ŝe jeŜeli nie będzie tych zasad, to będziemy 
stosować dotychczasowe zasady. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
W związku z wątpliwościami proponuję odstąpienie od opiniowania. 
 
Pan Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
NaleŜymy do Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia i gdyby sprawa 
dotyczyła uŜyczenia na rzecz podmiotu, który spełniałby usługi zdrowotne czy teŜ 
sprawy społeczne, chciałbym aby z naszą komisją ewentualnie konsultować te 
sprawy. Dlatego proponowałbym o dostarczanie informacji lub o konsultacje 
komisją. 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Sprawami uŜyczeń zajmuję się Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej, natomiast 
w radzie poŜytku publicznego mamy dwóch przedstawicieli rady, tak więc 
informacja mogłaby być przekazywana. 
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Propozycja pani przewodniczącej jest najlepsza, a mianowicie, aby odstąpić od 
opiniowania projektu uchwały. Gdyby uchwała była niezgodna z prawem, to  
w trybie nadzorczym moŜna by ją uchylić. UwaŜam, Ŝe dla nas jako radnych 
pozbywanie się kompetencji bez braku dyskusji jest niepowaŜne. Panie dyrektorze, 
zyskuje pan czas, aby równolegle z panem prezydentem ustalić zasady i regulamin, 
o którym mówimy. JeŜeli wrócimy do dyskusji, to moŜemy kompatybilnie jeden  
i drugi dokument ze sobą porównać i nanieść swoje uwagi. Nawet jeŜeli odstąpimy 
od zasadniczego celu jakim jest „wyzbycie się” swojego prawa nadzorczego nad 
prezydentem, to przynajmniej zachowamy pewne zapisy, które mogły by 
kontrolować chociaŜby tryb odwoławczy, który będzie zapisany w regulaminie.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad odstąpieniem od 
opiniowania projektu uchwały.  
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” odstąpiła od opiniowania projektu uchwały.  
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      PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy  
w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego  
– druk 370 
 
Druk nr 370 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
W jakiej formie jest to pomoc dla uchodźców?  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zapewniamy mieszkania. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Kto będzie decydował o ilości przyjętych uchodźców? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli ten projekt uchwały zostanie przyjęty, to prezydent będzie o tym 
decydował. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy do dzisiejszego dnia osoby niepełnosprawne wpłacały kaucję mieszkaniową? 
Jaka jest średnia wysokość czynszu? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, wszystkie te osoby wpłacały kaucje. Są to środki, które zwracamy przy 
zwolnieniu lokalu. Średnia wysokość czynszu to 7,50 zł/m2. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za” przy 2 wstrzymujących – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 09-08/29/25/2015 – załącznik nr 14 do protokołu.  
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      PUNKT 9 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia:  
„Szczegółowego Programu Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym 
Chorobom Społecznym dla Gminy Miasta Gdańsk na 2015 rok” – druk 371 

 
Druk nr 371 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zreferował projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czyli pieniądze są tu potrzebne? 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z działań promocyjno-edukacyjnej lepiej jest zlecić konkretne działania w tym 
obszarze realizowane przez organizacje pozarządowe. 
 
Nie było wiecej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 09-08/30/26/2015 – załącznik nr 16 do protokołu.  

 
 

      PUNKT 10 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę Rady Miasta Gdańska   
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2015 - druk 374 
 
Druk nr 374 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zreferował projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
W uzupełnieniu chciałem poinformować, Ŝe Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych po rozmowach z Wydziałem Rozwoju Społecznego, 
pozytywnie zaopiniowała powyŜsze zmiany. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 09-08/31/27/2015 – załącznik nr 18 do protokołu.  

 
 

      PUNKT 11 
Promowanie zdrowego trybu Ŝycia u dzieci i młodzieŜy (Program  
6-10-14, zdroje wody w szkole, zdrowe jedzenie w szkołach, walka  
z nadwagą, sport i rekreacja). Informacja na temat pracy intendentek  
w szkołach 

 
Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Jakie zadanie ma edukator zdrowia? 
 
Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor OPZiSD 
Jest to stanowisko pomocnicze. Jest to osoba, która u nas przygotowuje informacje 
dla lekarzy. 
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Bardzo fajny program ale czy obejmuje on szkoły niepubliczne? Kwestia szkoleń 
kucharek. W momencie, kiedy jest catering, to jak państwo chcą rozwiązać ten 
problem? 
 
Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor OPZiSD 
Tak, szkoły niepubliczne biorą udział w programie. W szkołach, gdzie jest catering, 
to zastanawialiśmy się czy nie wyłączyć tych szkół z programu. Te działania będą 
proponowane firmom cateringowym, które zaprosimy do udziału w przedsięwzięciu.  
 
Agnieszka Danielewicz – dietetyk Programu 6-10-14 Dla Zdrowia, Instytut 
śywienia i Rozwoju Eligo 
Nowelizowana ustawa, o które wspomniał pan dr Jankowski obliguje równieŜ tę 
grupę. Natomiast pojawia się problem jak to sprawdzić. Pojawia się problem jak 
poprosić o dokument o potwierdzeniu, Ŝe do posiłku nie dodano soli czy tez 
glutaminianu sodu. Pojawia się bariera, trochę mentalna, czy ja mam prawo o to 
poprosić. Musimy uczyć doposaŜyć w te kompetencje intendentów, dyrektorów 
szkół, jak tego wymagać. Intendentki i kucharski są zasobem dla społeczeństwa 
szkolnego. Najtrudniej jest dojść do środowiska, nie oceniać tylko wspomagać 
środowisko poprzez sprawdzone praktyki, wieloletnie doświadczenia oparte na 
innych placówkach ale w momencie, kiedy pokaŜemy, bo fantastyczny jest tytuł 
„JeMY zdrowo”. JeMy, czyli osoby które mają wpływ na ten jadłospis. Potrzeba 
zainicjowana przez rodziców wynika z tego, ze my przez 4 lata prowadząc 
szkolenia dla rodziców  w ramach programu 6-10-14 Dla Zdrowia rodzic nie wie, co 
dziecko je. To my teraz ściągamy tę niewiedzę i mówimy sprawdź, co on zjadł  
i zaplanuj kolejne posiłki, Ŝeby nie doprowadzać do przeŜywienia. Środowisko, 
którego jestem dziś głosem, czyli szkolnych stołówek, potrzebuje wsparcia 
społecznego  w budowaniu rangi tego miejsca.  
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Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor OPZiSD 
Program „Gdańsk - jeMY zdrowo” jest programem pilotaŜowym i juŜ w czerwcu 
będziemy mogli poznać jego efekty. 
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu 6-10-14 Dla Zdrowia 
Jest to działanie, które ma przyszłość. W 2013 r. przygotowaliśmy szkolenia dla 
kucharek i intendentek, to mimo okresu wakacyjnego przyszło do nas 160 osób.  
 
Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor OPZiSD 
Mamy bardzo wyraźny spadek dzieci z problemami nadwagi i otyłością oraz wzrost 
dzieci z prawidłową wydolnością fizyczną. Zmniejszył się o połowę odsetek dzieci, 
które w badaniach przesiewowych miała podwyŜszone wartości ciśnienia 
tętniczego. Tworząc ten program nie spodziewaliśmy się takich wyników.  
 
Pani śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy programy te przewiduję zachęcanie młodzieŜy do aktywności fizycznej? 
 
Pan dr Marek Jankowski – Dyrektor OPZiSD 
Aktywność fizyczna jest wpisana w działania programów. Zwiększa się równieŜ 
oferta miasta i szkół co do warunków, w których moŜna uczestniczyć. 
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu 6-10-14 Dla Zdrowia 
Pacjenci w Programie 6-10-14 dla Zdrowia otrzymują informację na temat zajęć  
w GOKFie, otrzymują dane kontaktowe oraz grafik zajęć. 
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu 6-10-14 Dla Zdrowia przedstawiła 
prezentację, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Pan Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czy jest kontrola nad dziećmi, które opuszczają program?  
 
Pani Paulina Metelska – Koordynator Programu 6-10-14 Dla Zdrowia 
Tak, mamy nad nimi kontrolę. Dzieci, które trafiają do programu jako 6-latki lub  
10-latki zostają przesiane w kolejnym cyklu przesiewowym. Dodatkowo poza 
systemem przesiewowym kontaktujemy się z pacjentami około roku po zakończeniu 
programu, by ocenić czy wynik się utrzymał.  

 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  

 
 

      PUNKT 12 
Wnioski do budŜetu na rok 2016 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała następujące wnioski do budŜetu miasta 
2015: 
 
1) akcja profilaktyczna przeciw dopalaczom w formie spotkań, wykładów  

i zajęć 
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Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Proponuję złoŜenie wniosku do budŜetu o zarezerwowanie środków na akcję 
profilaktyczną przeciw dopalaczom w formie spotkań, wykładów i zajęć w kwocie 
10 tys. zł. 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 09-08/8/8/2015 
 
2) "debaty młodych" o tematyce społecznej, profilaktycznej, zdrowotnej  

w oparciu o działania MłodzieŜowej Rady Miasta 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Odbyło się spotkanie z prezydentem Kowalczukiem, na którym wyszła inicjatywa ze 
strony młodych ludzi, którzy reprezentowali MłodzieŜową Radę Miasta. Jest 
potrzeba przeprowadzania debat na takie tematy jak depresja, anoreksja, bulimia, 
dopalaczy, profilaktyki alkoholowej. Chcielibyśmy równieŜ w  to włączyć  promocje 
działań w MłodzieŜowej Radzie. W związku z doświadczeniami z poprzednich lat 
chcielibyśmy uprzedzić młodych ludzi co to jest MłodzieŜowa Rada i z czym się 
wiąŜe. Na tę sprawę chcielibyśmy przeznaczyć 20 tys. zł, tj. 10 tys. zł na budŜet 
MłodzieŜowej Rady Miasta i 10 tys. zł na Szkołę Liderów Debaty.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 09-08/9/9/2015 
 
3) promocja szczepień 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Promocja szczepień w kwocie 65 tys. zł.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 09-08/8/8/2015 
 
4) wyrównanie najniŜszych wynagrodzeń dla rodzin zastępczych do obecnie 
funkcjonującej średniej 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Odbyło się spotkanie w obecności pana dyrektora Grzegorza Szczuki z osobami, 
które reprezentują rodziny zastępcze. Okazuje się, Ŝe wynagrodzenia dla rodzin 
zastępczych nie są jednakowe, stad chcielibyśmy, aby złoŜyć wniosek o wyrównanie 
do obecnie funkcjonującej średniej. Oni przyszli poprosić o podwyŜki dla 
wszystkich ale z wyliczeń byłaby to kwota około 3 mln zł. Powinniśmy zacząć od 
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wyrównania do kwoty uaktualnionej. Jest to teŜ kwestia związana z otrzymaniem  
w przyszłości emerytury. 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 09-08/11/11/2015 
 
5) konferencja na temat nietrzymania moczu (w tym materiały promocyjne) 

 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Na zorganizowanie konferencji na temat nietrzymania moczu potrzebowalibyśmy 
kwotę w wysokości 7 tys. zł na akcje promocyjną, na ewentualną zapłatę 
prelegentom i organizację tej konferencji.  
 
Pan Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Kto organizowałby konferencję? 
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Tak jak w przypadku poprzednich konferencji organizatorem byłaby nasza komisja. 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 09-08/10/10/2015 
 
 
      PUNKT 13 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

 

Sprawy bieŜące, korespondencja: 
 

Przewodnicząca Komisji poinformowała o piśmie w sprawie wytypowania 
przedstawiciela do prac w Komisji rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta 
Miasta Gdańska dla pracowników gdańskiej słuŜby zdrowia za osiągnięcia  
w ochronie zdrowia i szczególny charakter pracy na rzecz pacjenta. 

 
Komisja zaproponowała kandydaturę radnej śanety Geryk, która wyraziła zgodę 
na uczestnictwo.  
 
Za przyjęciem powyŜszej kandydatury głosowano jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o piśmie w sprawie zaproszenia do zespołu 
ds. Gdańskiego Modelu Mieszkalnictwa Wspomaganego z prośbą o wyraŜenie 
deklaracji oraz wskazanie osoby oddelegowanej do współpracy w tym zakresie. 



17 
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował miedzy innymi, Ŝe spotkania zespołu będą się odbywać raz  
w miesiącu, na których będą odbywały się debatowały na temat spraw 
mieszkalnictwa wspomaganego. 
 
Komisja zadecydowała, ze rozwaŜy jeszcze moŜliwość przystąpienia do prac  
w powyŜszym zespole. 
 
Nie było więcej spraw, ani korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 18:50.  
 
       
 
      
 
       Przewodnicząca Komisji  
      Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
  
           Beata Dunajewska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


